
ZÁPIS č. 17/1999 (96)
z jednání Akademického senátu VUT ze dne 12. listopadu 1999

konaného v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz presenční listina (celkem 23 senátorů)

Omluveni: Zmeškal/FCH, Hoffmann/FT, Kříž/FaVU, Glosová/FA

Hosté: rektor Vavřín
Ing. Zlámal/předseda volební komise pro volbu kandidáta na rektora

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání
2. Projednání Zprávy o činnosti AS VUT za rok 1999
3. Projednání předložených vnitřních předpisů fakult
4. Informace předsedy volební komise pro volby do AS VUT Doc. Zbořila

Program jednání AS VUT byl doplněn o informace předsedy volební komise pro volby do AS
VUT Doc. Zbořila (viz bod 4).

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ing. Zmrzlý úvodem konstatoval, že funkční období současného AS VUT končí dnešním
dnem. Proto vznesl dotaz na senátory, zda na svém posledním zasedání bude ještě AS VUT
přijímat usnesení. Předseda LK AS VUT Mgr. Božek doporučil usnesení přijímat, záleží však
na rozhodnutí nově zvoleného senátu, zda je bude akceptovat.
Ing. Zmrzlý proto vznesl dotaz, kdo je pro návrh Mgr. Božka, aby byla usnesení AS VUT na
dnešním zasedání přijímána?
Hlasování:
Pro -  22 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Proti – 0 hlasů
UAS 1
AS VUT se jednomyslně usnesl, že na dnešním zasedání bude přijímat usnesení a je na
rozhodnutí nového AS VUT, zda je bude akceptovat.

Ad 2) Projednání Zprávy o činnosti AS VUT za rok 1999
Závěrečná zpráva o činnosti AS VUT v Brně za rok 1999 byla rozeslána všem členům AS
VUT E-mailem dne 4. listopadu 1999. K předložené zprávě byla vznesena připomínka
studentů – doplnit do seznamu personálního obsazení zástupce studentů z FSI Marka Muchu.
Jiné připomínky již nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o jejím schválení.
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí se zněním předložené závěrečné zprávy spolu
s doplněním studenta Marka Muchy do seznamu členů AS VUT?
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Hlasování:
Pro- 23 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 2
Závěrečná zpráva o činnosti AS VUT v Brně za rok 1999 byla spolu s výše uvedenou
připomínkou přijata. Personální oblast bude doplněna o Marka Muchu, studenta FSI.

Ad 4) Projednání předložených vnitřních předpisů fakult
Akademickému senátu VUT byly předloženy ke schválení Jednací řády Vědecké rady FaME
a FCH.

� Jednací řád Vědecké rady FCH
Tento řád byl rozeslán E-mailem členům AS VUT dne 5. listopadu 1999. Kancléř Pěnčík
k němu vznesl připomínky, které byly členům AS VUT sděleny E-mailem dne 10. listopadu
1999. Fakulta chemická tyto připomínky akceptovala.
K předloženému dokumentu se vyjádřil člen LK AS VUT Doc. Zbořil, který vznesl drobné
připomínky formálního rázu. Jeho připomínky byly zástupci FCH akceptovány. Další
připomínky již nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o schválení.

Hlasování o schválení Jednacího řádu VR FCH
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením předloženého Jednacího řádu VR FCH
ve znění rozeslaném AS VUT dne 5. listopadu 1999 spolu se zapracovanými výše uvedenými
připomínkami?
Pro – 23 hlasů
Zdržel se hlasování  – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 3
AS VUT schválil Jednací řád Vědecké rady Fakulty chemické ve znění předloženém dne
5. listopadu 1999 spolu se zapracováním výše uvedených připomínek.

� Jednací řád Vědecké rady FaME
Tento řád byl rozeslán členům AS VUT dne 5. listopadu 1999 E-mailem. Dne 10. listopadu
1999 byla členům AS VUT E-mailem rozeslána zpráva předsedy AS FaME Ing. Kozáka
o provedených úpravách předloženého materiálu, které navrhl kancléř Pěnčík a které FaME
akceptovala.
Člen LK Prof. Balátě doporučil předložený Jednací řád VR FaME spolu s provedenými
úpravami  ke schválení. Další připomínky již nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování.
Hlasování o schválení Jednacího řádu VR FaME
Kdo souhlasí se schválením předloženého Jednacího řádu VR FaME?
Pro – 23 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 4
Jednací řád VR FaME byl ve znění  předloženém dne 5. listopadu 1999 spolu se
zapracovanými úpravami navrženými kancléřem Pěnčíkem přijat.

� Statut FAST
Na minulém zasedání AS VUT podmíněně hlasoval o schválení Statutu FAST. Statut byl
rozeslán členům AS VUT E-mailem dne 2. listopadu 1999. Připomínku k tomuto znění vznesl
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Doc. Zbořil a týkala se příloh Statutu FAST, které nebyly dopracovány. Na základě této
připomínky navrhl Mgr. Božek schválit Statut FAST s výjimkou příloh.
Hlasování o schválení Statutu FAST
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením předloženého Statutu FAST s výjimkou
příloh?
Pro – 22 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Proti – 0 hlasů
UAS 5
AS VUT schválil Statut FAST ve znění předloženém AS VUT dne 2. listopadu 1999
s výjimkou příloh.

Ad 4) Informace předsedy volební komise pro volby do AS VUT Doc. Zbořila
Úvodem byla řešena otázka členství v AS při zvolení funkcionářů VUT, kteří současně
vykonávají např. funkci proděkana, nebo děkana fakulty. Návrh řešení přednesl Mgr. Božek.
Existují dvě možnosti – první je, že se zvolený funkcionář dobrovolně vzdá svojí funkce
a stane se členem senátu. Druhým řešením je, že po dobu trvání překážky zastupuje na místo
řádně zvoleného člena AS (funkcionáře VUT) řádně zvolený náhradník. Současně se tito
funkcionáři zúčastňují jednání AS jako přímí účastníci s hlasem poradním.  Toto řešení bylo
ustanoveno v předchozím Volebním a jednacím řádu AS VUT a není v rozporu se žádným
předpisem. Mgr. Božek proto navrhl, aby AS VUT tento návrh akceptoval.
V současné době se  tato problematika týká Fakulty stavební, kde byl do AS VUT zvolen
Doc. Materna, který současně vykonává funkci proděkana (za Doc. Maternu bude dočasně
vykonávat funkci řádně zvolený náhradník FAST Prof. Melcher) a Fakulty chemické, kde byl
do nového senátu fakulty zvolen současný děkan Prof. Lapčík. Dle sdělení zástupců  z FCH
Akademický senát FCH konstatoval, že doposud z hlediska zákona a Volebního a jednacího
řádu AS FCH nenastal konflikt, tento může nastat až ustavujícím zasedáním AS FCH. Je na
děkanu Lapčíkovi, zda rezignuje na funkci děkana a stane se členem AS FCH. Dle VJŘ AS
FCH se členy  AS fakulty stávají kandidáti podle pořadí získaných hlasů. Náhradníci jsou ti
kandidáti, kteří ve volbách získali více než 50 % hlasů. V těchto volbách však žádný
z kandidátů tuto podmínku nesplnil, proto když děkan Lapčík na svoji funkci nebude
rezignovat, bude nutné vypsat doplňovací volby do AS FCH.
Následovala dlouhá diskuse členů AS VUT, ve které AS VUT dospěl k závěru, že bude
akceptovat rozhodnutí AS fakult v tomto duchu. AS VUT doporučil do budoucna novelizovat
Volební a jednací řád AS FCH.  Následně bylo hlasováno o návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
Pokud dojde ke střetu zájmů v tom, že akademický pracovník, který byl řádně zvolen do AS
fakulty nebo AS VUT, vykonává v současné době funkci neslučitelnou s členstvím v senátu,
bude po dobu trvání překážky nebo do jeho odstoupení v senátu nahrazen prvním řádně
zvoleným náhradníkem.
Kdo souhlasí s tímto zněním usnesení?
Pro – 20 hlasů
Zdržel se hlasování - 1 hlas
Proti – 2 hlasy
UAS 6
Pokud dojde ke střetu zájmů v tom, že akademický pracovník, který byl řádně zvolen do AS
fakulty nebo AS VUT, vykonává v současné době funkci neslučitelnou s členstvím v senátu,
bude po dobu trvání překážky nebo do jeho odstoupení v senátu nahrazen prvním řádně
zvoleným náhradníkem.
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� Informace předsedy volební komise Doc. Zbořila o průběhu voleb do AS VUT
Doc. Zbořil obdržel protokoly o volbách do AS VUT ze všech fakult. Formálně však
splňovaly všechny náležitosti pouze protokoly vystavené AS FEI a FaVU. Z protokolu
vydaném AS FaVU však vyplývá zásadní věcný problém, neboť na FaVU zřejmě neproběhly
volby dle Volebního a jednacího řádu AS VUT - bylo voleno z jedné kandidátní listiny
společné pro akademické pracovníky i studenty. Doc. Zbořil požádal AS VUT o vyjádření,
zda uzná zvolené zástupce FaVU do AS VUT a zda budou na dnešním ustavujícím zasedání
AS VUT vydána osvědčení nově zvoleným členům AS VUT.
Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž závěru bylo konstatováno, že vzhledem
k formálním nedostatkům, které protokoly mají, nebudou na ustavujícím zasedání osvědčení
vystavena. Chybně vystavené protokoly však nejsou důvodem, pro který by se ustavující
zasedání AS VUT nemělo uskutečnit. Byl podán následující návrh na usnesení, o kterém bylo
hlasováno.
Návrh na usnesení:
AS VUT konstatuje, že vzhledem k formálním nedostatkům v předložených protokolech
o volbách do AS VUT ze všech fakult VUT s výjimkou FEI a FaVU, budou do konce příštího
týdne opraveny a zaslány tajemnici AS VUT Cardové. Na příštím zasedání AS VUT před
volbou kandidáta na jmenování rektorem budou nově zvoleným členům AS VUT vydána
osvědčení o zvolení. Ustavující zasedání AS VUT po skončení jednání tohoto senátu se
uskuteční.  Kdo souhlasí s tímto řešením?
Pro – 23 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 7
AS VUT konstatuje, že vzhledem k formálním nedostatkům v předložených protokolech
o volbách do AS VUT ze všech fakult VUT s výjimkou FEI a FaVU, budou do konce příštího
týdne opraveny a zaslány tajemnici AS VUT Cardové. Na příštím zasedání AS VUT před
volbou kandidáta na jmenování rektorem budou nově zvoleným členům AS VUT vydána
osvědčení o zvolení. Ustavující zasedání AS VUT po skončení jednání tohoto senátu se
uskuteční.

Následně pokračovala diskuse členů AS VUT k proběhlým volbám na FaVU. Prof. Hlavenka
doporučil, aby nově zvolený senát prozkoumal platnost těchto voleb. Mgr. Božek vyslovil
názor, že není rozhodující, zda volby proběhly z jedné kandidátní listiny, ale jakým způsobem
byly odevzdávány hlasy voličů – zda měli např. zaměstnanci a studenti rozlišeny hlasovací
lístky, nebo odevzdávali hlasy do dvou uren – zvlášť urna pro zaměstnance, zvlášť pro
studenty. Zástupci FaVU sdělili, že hlasovací lístky byly vhazovány do jedné urny, která byla
společná pro zaměstnance i studenty.
V té chvíli obdržel Doc. Zbořil žádost současného zástupce studentů z FaVU v AS VUT
Tomáše Tuče o přezkoumání regulérního průběhu voleb na FaVU. Tomáš Tuč byl vyřazen
z kandidátní listiny z důvodu pozdějšího podepsání souhlasu s kandidaturou a má podezření,
že nebyl sám, kdo podepisoval kandidaturu později (v den voleb) a antidatoval ji, ale vyřazen
z kandidátky byl pouze on.
Členové AS VUT po dlouhé diskusi, vzhledem k nedostatku důkazů a s přihlédnutím k časové
tísni, kdy do konce listopadu 1999 musí být dle požadavku MŠMT ČR zvolen nový kandidát
na jmenování rektorem, hlasovali o následujícím návrhu na usnesení.



5

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT vzal na vědomí výsledky voleb v jednotlivých volebních obvodech
všech fakult VUT s tím, že ve volebních obvodech FaVU shledává nesrovnalosti, které je
nezbytné prošetřit před vydáním osvědčení o zvolení. Tuto povinnost ukládá nově
ustavenému Akademickému senátu VUT. Kdo souhlasí s tímto usnesením?
Pro – 22 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Proti – 0 hlasů
UAS 8
Akademický senát VUT vzal na vědomí výsledky voleb v jednotlivých volebních obvodech
všech fakult VUT s tím, že ve volebních obvodech FaVU shledává nesrovnalosti, které je
nezbytné prošetřit před vydáním osvědčení o zvolení. Tuto povinnost ukládá nově
ustavenému Akademickému senátu VUT.

Doc. Münsterová požádala zástupce Fakulty chemické o sdělení, jakým způsobem na FCH
probíhaly volby do AS FCH. Zástupci AO FSI se dotazovali Doc. Münsterové, zda je pravda,
že při volbě senátorů FCH nebyl respektován zákon a zaměstnanci volili pouze zaměstnance
a studenti pouze studenty.
Doc. Friedl odpověděl, že volby na FCH probíhaly podle Volebního a jednacího řádu AS
FCH, schváleného AS VUT a bylo voleno z jedné kandidátní listiny ve dvou volebních
obvodech.
(Odešel Prof. Němeček).
Ing. Zmrzlý přečetl znění UAS 5 z AS VUT č. 15/1999 ze dne 28. září 1999, ve kterém při
schvalování Volebního a jednacího řádu AS FCH legislativní komise AS VUT upozornila na
nebezpečí, „pokud AS FCH bude volit ve dvou volebních obvodech a z nezávislých
kandidátních listin zvlášť pro zaměstnance a zvlášť pro studenty, může se stát, že bude
zpochybněna platnost voleb a může být zpochybněna i volba kandidáta na děkana senátem
FCH“.
Ing. Zmrzlý požádal AS VUT o jasné stanovisko jak k uskutečněným volbám, tak k budoucí
volbě děkana FCH. AS VUT hlasoval o níže uvedeném návrhu na usnesení:
Návrh na usnesení:
AS VUT v Brně vzal na vědomí informaci o uskutečněných volbách na FCH, považuje za
svoji povinnost předat tuto informaci senátu nově ustavenému a doporučit mu, aby prošetřil
situaci a v případě, že volby neproběhly správným způsobem, aby o této skutečnosti
informoval rektora VUT  před jmenováním  nově zvoleného děkana FCH do funkce.
Hlasování:
Pro - 18 hlasů
Zdržel se hlasování – 3 hlasy
Proti – 1 hlas
UAS 9
AS VUT v Brně vzal na vědomí informaci o uskutečněných volbách na FCH, považuje za
svoji povinnost předat tuto informaci senátu nově ustavenému a doporučit mu, aby prošetřil
situaci a v případě, že volby neproběhly správným způsobem,  aby o této skutečnosti
informoval rektora VUT  před jmenováním  nově zvoleného děkana FCH do funkce.

ZÁVĚR:
Tím skončila pracovní část posledního zasedání odstupujícího AS VUT. Ing. Zmrzlý předal
přítomným senátorkám krásné růže, jako výraz poděkování za velmi dobrou vzájemnou
spolupráci. Doc. Münsterová poděkovala předsedovi AS VUT Ing. Zmrzlému za dlouholeté
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vedení senátu - za stav, ve kterém předává nově zvolený senát svým nástupcům a předala mu
jménem členů AS VUT upomínkový dar.

Rektor Vavřín poděkoval senátorům za obrovské množství práce, který členové AS VUT ve
svém tříletém funkčním období odvedli.
Z iniciativy členů AS VUT a kolegia rektora byla následně předsedovi AS VUT Ing.
Zmrzlému rektorem Vavřínem předána Pamětní medaile VUT.
Na závěr Ing. Zmrzlý poděkoval všem členům senátu za spolupráci  a rozloučil se s nimi
přípitkem s přáním úspěchů v osobním životě, na pracovišti a pokud byli zvoleni do nově
ustaveného AS VUT i v této náročné funkci.

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r.
                                                                                                          předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


